
ROMÂNIA
JUDEŢUL MARAMUREŞ
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BĂIUŢ

PROCES VERBAL

încheiat azi 19.04.2022 cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al comunei 
Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia. dl 
Ponde Marius şi reprezentantul GAL Maranatur invitaţi.

în urma apelului nominal făcut de d-1 secretar Pop Aurelian rezultă că sunt prezenţi 
absenţi dnii consilieri /toţi consilierii.

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 
alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna aprilie d-1 consilier Pop Traian.

D-1 preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi:
1. Proiect de hotărâre privind înfiinţarea Serviciului public Salvamont în comuna Băiuţ;
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de parteneriat în vederea implementării 

activităţilor aferente proiectului „ ÎNFIINŢARE SISTEM DE DISTRIBUŢIE GAZE 
NATURALE ÎN COMUNELE CUPŞENI, LĂPUŞ, SUCIU DE SUS, GROŞII 
ŢIBLEŞULUI ŞI BĂIUŢ, JUDEŢUL MARAMUREŞ’’,

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general pentru comuna Băiuţ al 
proiectului „ ÎNFIINŢARE SISTEM DE DISTRIBUŢIE GAZE NATURALE ÎN 
COMUNELE CUPŞENI, LĂPUŞ, SUCIU DE SUS, GROŞII ŢIBLEŞULUI ŞI 
BĂIUŢ, JUDEŢUL MARAMUREŞ*’;

4. Proiect de hotărâre privind scoaterea la licitaţie publică a unei suprefeţe de teren;
5. Prezentarea principalelor direcţii strategice de dezvoltare a comunei Băiuţ, parte din 

Strategia de dezvoltare locală a comunei Băiuţ în perioada 2021-2027
6. Diverse;

Ordinea de zi este aprobată cu unanimitate de voturi.
Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare. Privitor la acesta dna consilier 

Chifor precizează că a cerut să se ridice gunoiul doar când se ridică şi sticlă. Cu această 
completare procesul verbal este aprobat cu unanimitate de voturi.

Se trece la primul punct din ordinea de zi.
Este prezentat proiectul de hotărâre privind înfiinţarea Serviciului public Salvamont în 

comuna Băiuţ. Se dă citire principalelor atribuţii ale acestui serviciu.
Se trece la vot şi cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre.
Se continuă cu prezentarea proiectului de hotărâre privind Acordul de parteneriat în 

vederea implementării proiectului „ ÎNFIINŢARE SISTEM DE DISTRIBUŢIE GAZE 
NATURALE ÎN COMUNELE CUPŞENI. LĂPUŞ. SUCIU DE SUS. GROŞII ŢIBLEŞULUI 
ŞI BĂIUŢ, JUDEŢUL MARAMUREŞ”.

Dl secretar spune că proiectul urmează a fi depus în parteneriat cu comunele 
menţionate mai sus întrucât astfel ne cresc şansele de aprobare a finanţării întrucât ne încadrăm



în valoarea de referinţă privind standardele de cost. De aceea este necesară aprobarea acestui 
parteneriat.

Se trece la vot şi cu unanimitate este aprobată hotărârea.
Se continuă cu discutarea proiectului de hotărâre privind aprobarea devizului general 

pentru comuna Băiuţ al proiectului „ ÎNFIINŢARE SISTEM DE DISTRIBUŢIE GAZE 
NATURALE ÎN COMUNELE CUPŞENI, LĂPUŞ, SUCIU DE SUS, GROŞII ŢIBLEŞULUI 
ŞI BĂIUŢ, JUDEŢUL MARAMUREŞ”.

Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre. Prezintă devizul general al proiectului pentru 
cele 5 comune partenere şi devizul general pentru comuna Băiuţ, ca şi cofinanţările necesare a 
fi acoperite din bugetul local.

Devizul general total al proiectului este de 234.026.660.07 lei inclusiv TVA iar devizul 
general pentru comuna Băiuţ este de 43.053.969,60 lei inclusiv TVA. Suma necesară pentru 
cofinanţarea proiectului care va trebui asigurată din bugetul local este de 1.034.012,07 lei 
inclusiv TVA.

Se trece la vot şi cu o abţinere -  dl consilier Pop C şi 9 voturi pentru este adoptată 
această hotărâre.

Se trece la punctul următor -  proiectul de hotărâre privind scoaterea la licitaţie publică 
a unei suprefeţe de teren.

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre. Spune că este vorba de suprafaţa de 1181 
mp şi construcţia existentă pe acest teren, cu suprafaţa de 40 mp, teren care anterior a fost 
concesionat către dl Raţ Ion. Concesiunea a expirat la finalul anului trecut iar pentru acest teren 
a fost depusă o altă cerere de concesionare în vederea amenajării unei parcări ecologice. 
Concesiunea va fi făcută prin licitaţie publică.

Se trece la vot şi cu 2 abţineri -  dnii consilieri Buda şi Nicorovici este adoptată această
hotărâre.

Sunt prezentate în continuarea principalele direcţii de dezvoltare a comunei pentru 
perioada 2021-2027. propuneri cu care sunt de acord toţi consilierii. în cazul în care vor apărea 
noi necesităţi Strategia de dezvoltare a comunei va fi modificată.

Se dă cuvântul d-lui Ponde care spune că în data de 6 august este etapa de campionat 
naţional Enduro. Aceasta este o oportunitate de dezvoltare a locurilor de cazare din comună. în 
iarnă au fost 150 de oameni şi au mai fost locuri libere doar la Podină Resort care e departe de 
comună. Toate locurile de cazare din Băiuţ s-au ocupat. Toate activităţile au fost făcute prin 
voluntariat, nu au luat bani. au fost sponsorizări de la BKT şi Popas Pop. Au fost 78 de copii 
înscrişi. Ar trebui găsite cazări chiar şi la locuitorii comunei.

Solicită încheierea unui parteneriat la fel ca anul trecut. E prima dată când în 
Maramureş este o competiţie de nivel naţional.

Dl consilier Butuza întreabă unde este traseul iar dl Ponde spune că începe de la Popas 
până la bocşă către Ungureni. Nu vor ajunge în Poiană, se vor face mai multe treceri pe acelaşi 
traseu care va fi mai scurt decât anii trecuţi. Costurile sunt mai mari decât a crezut şi cere o 
cofinanţare pentru că nu poate organiza singur competiţia.

Dl preşedinte de şedinţă spune că vom da eventual un aviz de principiu dar nu putem 
noi să asigurăm cazări.

Dna primar spune că avem o listă cu persoanele care voiau să cazeze refugiaţi din 
Ucraina şi vom lua legătura cu ei.

Dl Ponde cere 10.000 de lei ca anul trecut sau chiar mai mult dacă se poate pentru că 
au crescut cheltuielile organizării -  au ajuns la 60.000 de lei.

Cu unanimitate de voturi este acordat avizul de principiu.
Se trece la ultimul punct -  diverse.



Dna primar prezintă o parte din lucrările pe care doreşte să le facă. împrejmuirea şcolii 
şi a grădiniţei, amenajarea curţii grădiniţei. împrejmuirea Primăriei şi realizarea parcării din 
faţa primăriei, vestiare şi grup social pe Stadion, la parter în în holul din cealaltă aripă amenajări 
pentru medic, ecologizarea fosei septice vechi, reparaţii la drumul ocolitor, lemnărie teren de 
sport şi asanare teren sintetic.

Până la 1 mai vom şti care dintre proiectele depuse ni se va finanţa. Mai sunt lucrările 
în curs de execuţie de la căminele culturale din Strîmbu Băiuţ şi Poiana Botizii.

Dl consilier Pop C spune că în Poiană deja au ajuns să toarne centura. Mai spune că 
mai sus de centru se duce asfaltul, un zid de sprijin a cedat ar trebui de lucrat şi acolo.

Dna primar mai spune că ar vrea să facă un PUZ pentru centrul Băiuţului, şi să 
organizeze evenimentele din perioada următoare.

Spune că oamenii se pot autorecenza la primărie sau pe internet.
Dl consilier Tudovan este nemulţumit că se pun bariere pe drumurile forestiere, pe 

Tocila, la Izvorul Alb şi în alte locuri. Oamenii au terenuri la care se poate ajunge doar pe aceste 
drumuri, merg la capătul săptămânii şi nu pot ajunge la aceste terenuri pentru că este închisă 
bariara şi spun că vor rupe barierele dacă se mai închide drumul.

întreabă cum se stă cu lemnele.
Dna consilier Chifor spune că acum că s-a rezolvat problema cu ocolul oamenii 

întreabă de ce nu se dau încă lemne de foc.
Dna primar spune că a discutat cu dl Chira. şeful de ocol iar acesta a spus că urmează 

să marcheze pentru populaţie.
Dl consilier Butuza cere să se dea mai multe lemne populaţiei şi să se limiteze preţul 

lemnului.
Dl consilier Nicorovici întreabă ce este cu căminul din Strîmbu pentru că a văzut că 

nu merge lucrul iar dna primar spune că mai trebuie proiectantul să dea nişte cote pentru ca să 
poate continua lucrările. Au apărut unele probleme, zidurile sunt înclinate şi trebuie refăcute iar 
proiectantul a trebuit să modifice soluţia tehnică.

Dl consilier Nicorovici cere ca măcar să se facă curăţenie.
Dl consilier Pop C spune că echipele sunt bune. oamenii lucrează repede.
Dna consilier Ciupei întreabă cum stăm cu capelele iar dna primar spune că am plătit 

2700 de lei pentru avize. Nu se pot construi capele decât în cimitir sau lângă biserică.
Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ SECRETAR GENERAL
POP TRAIAN POP AURELIANM c TOR


